

therefrom, no such person shall, except as provided in subsections (2) and (3), carry on any such activity without the consent of the municipality or other governmental body or agency having jurisdiction over such highway, square or other public place.

Leave of
Commission

(2) Where a person referred to in subsection (1) cannot obtain the consent required thereunder or cannot obtain such consent otherwise than subject to terms and conditions not acceptable to that person, he may apply to the Commission for leave to exercise the powers referred to in that subsection and on such application shall submit to the Commission a plan of the highway, square or other public place in question, showing the proposed location of any works or facilities to be constructed, operated or maintained.

Inquiry and
decision by
Commission

(3) On receipt of an application made pursuant to subsection (2), the Commission shall inquire into the matter in such manner as it considers appropriate, hold such hearings, if any, as it considers appropriate and render a decision authorizing or prohibiting, in whole or in part, any proposed activities under inquiry, subject to such terms and conditions as it considers appropriate.

Regulations

(4) The Commission may make regulations

(a) prescribing the manner in which and the terms and conditions, including the payment of compensation, subject to which any person referred to in subsection (1) shall carry out any activities or classes of activities authorized under that subsection;

(b) prescribing the notices to be given and the plans, specifications, schedules or other information to be submitted by any person in carrying out any activities or classes of activities authorized under subsection (1) and the manner in which such notices, plans, specifications, schedules or other information shall be given or submitted; and

(c) generally for carrying out the purposes and provisions of this section.

Publication of
proposed
regulations

(5) Subject to subsection (6), there shall be published in the *Canada Gazette* a copy of

sonne ne doit, sauf dans la mesure ou le prévoient les paragraphes (2) et (3), accomplir lesdits travaux sans le consentement de la municipalité ou autre administration gouvernementale ayant compétence sur la route, la place ou les autres lieux publics en question.

(2) La personne visée au paragraphe (1) qui ne peut obtenir l'autorisation mentionnée audit paragraphe ou qui l'obtient sous réserve des modalités qu'elle estime inacceptables, peut demander à la Commission de l'autoriser à exercer les pouvoirs visés audit paragraphe; à sa demande, elle doit joindre un plan de la route, de la place ou des autres lieux publics en question, indiquant l'emplacement projeté des travaux ou des installations qui doivent être respectivement faits ou érigées, exploitées ou entretenues.

(3) Dès réception de la demande visée au paragraphe (2), la Commission doit faire une enquête sur la question de la manière qu'elle juge appropriée, tenir, le cas échéant, les auditions qu'elle estime nécessaires et rendre une décision autorisant ou interdisant la totalité ou une partie des travaux projetés sous réserve des modalités qu'elle peut fixer.

(4) La Commission peut, par règlement,

a) prescrire la manière et les modalités concernant notamment l'indemnisation selon lesquelles les personnes visées au paragraphe (1) peuvent réaliser ou poursuivre les travaux ou catégories de travaux autorisés en vertu de ce paragraphe;

b) prescrire les avis à signifier ainsi que les plans, devis, cahiers des charges ou autres renseignements à donner pour la réalisation ou la poursuite des travaux ou catégories de travaux autorisés en vertu du paragraphe (1) ainsi que la manière selon laquelle ils doivent être signifiés ou donnés; et

c) assurer, en général, l'application de l'esprit et de la lettre du présent article.

(5) Sous réserve du paragraphe (6), tout règlement que la Commission se propose

Autorisation de
la Commission

Enquête et
décision de la
Commission

Règlements

Publication des
projets de
règlements